
Retsudvalget

Til: Justitsministeren

Dato: 4. juli 2024

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

REU alm. del

Spørgsmål 1189
Vil ministeren i forlængelse af samrådet om menneskehandel den 4. juni 2024 – på 
baggrund af at det jo ikke er usædvanligt, at der i kriminelle miljøer ikke er nogen, der vil 
tale, f.eks. i sager om narkosmugling, men det indebærer jo ikke, at det opgives at føre 
de sager, her bruges jo aflytning, agenter, observationer, overvågning, teleoplysninger, 
bankkonti, Al-Capone-metoder og meget andet for at finde beviser, men man sidder lidt 
med en fornemmelse af, at på det her område, er vi tilfredse med, at der ikke sker 
noget, for vi ved, at ofrene ikke anmelder. Hvis de tør, kan de ikke sproget, kender ikke 
deres rettigheder, og de bliver smidt ud af landet, fordi de har illegalt ophold, så kan vi 
jo passende sidde på hænderne og sige, jamen der er ingen, der brokker sig over det 
her og kræver handling – redegøre for, om ministeren mener, at disse tvangsindgreb og 
metoder ikke kunne anvendes oftere i de her sager for at få flere sager i retten, da man 
kan se, at det er redskaber, som stort set ikke bruges i de her sager, har det ikke et 
potentiale til at knække sagerne, hvis ofrene ikke ligefrem taler og måske er bange, at der 
bruges aflytning, observation, hemmelig ransagning m.v.?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Karina Lorentzen Dehnhardt (SF).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Karina.Dehnhardt@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Steffen Larsen
formand
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